CHAPTER EIGHT TOURISM

This chapter contains the following statistics: Inbound tourism:

- A- It includes the arrivals (Arabs and foreigners), Who entered the country sorted out by nationality. The data of this chapter was obtained from the current statistics of the Immigration and Passport Directorate.
- B- The hotel guests and the number of nights which were spent at hotels for the Arab, Syrian and foreigner tourists distributed by nationality.

The data source was the current statistics which was obtained from the Ministry of Tourism.

This chapter contained a set of time series for the incoming visitors ,the guests and the nights which were spent at hotels. However, it should be noticed that data of 2015 has been obtained from the hotel records

The Syrian departures:

It contains all the Syrian departures of the country, The data source was obtained from the Ministry of Tourism.

The hotels:

It includes the number of the hotels in the country, their distribution by the hotel rating, the number of rooms and beds, and by by the governorates. The data source was obtained from the Ministry of Tourism.

Damascus international fair:

It contains data on the number of participating countries (Arabs and foreign) and the number of visitors who have visited the fair for a number of vears till 2011. The data source was obtained from the Damascus international fair management.

Museums and antiquities:

It includes data on the visitors number of the museums and antiquities sites. The data source was obtained from the Directorate - General of Antiquities and Museums.

Definitions:

- The incoming: Every person who enters the country whether he stayed in or left in the same
- -The tourist: A travelling person to another place other than his usual environment and out of his country for a period not exceeding /12/ consecutive months, and whose main travelling purpose is other than the exercise of a remunerative activity from the intended country.
- -The day tourist: Every incoming who entered the country and spent there for less than /24/ hours.
- The non tourist: an incoming to the country whose main purpose is a business or a stay in, and it includes the transit and the diplomats.

يتضمن هذا الفصل الإحصاءات التالية:

الحركة السياحية (السياحة الوافدة):

أ- وتشمل القادمين (عرباً وأجانب) الذين دخلوا البلد مو ز عين حسب الجنسية و استمدت بيانات هذا القسم من الإحصاءات الجارية الواردة من الهجرة

ب- نزلاء الفنادق وعدد الليالي الفندقية للسياح العرب والسوريين والأجانب موزعين حسب الجنسية. وقد استمدت بيانات هذا القسم من الإحصاءات الجارية الواردة من وزارة السياحة. وقد ضم هذا القسم مجموعة سلاسل زمنية لكل من القادمين والنزلاء والليالي الفندقية. وقد استمدت بيانات عام 2015 فقط من السحلات الفندقية

السوريون المغادرون: ويشمل جميع السوريين المغادرين من البلد, وقد استمدت البيانات من وزارة السياحة.

وقد استمدت بباناته من وزارة السباحة.

معرض دمشق الدولى: يتضمن بيانات عن عدد الدول المشتركة (عربية وأجنبية) وعدد الزوار الذين زاروا المعرض لعدد من السنوات حتى عام 2011، واستمدت بياناته من إدارة معرض دمشق الدولي.

المتاحف والآثار: ويتضمن بيانات عن عدد زوار المتاحف والمواقع الأثرية الموجودة في البلد واستمدت بياناته من المُديرية العامة للآثار والمتاحف.

- القادم: هو كل فرد يدخل البلد سواء مكث فيه أو غادره بنفس اليوم
- السائح: هو الشخص المسافر إلى بلد لا يقيم فيه بشكل معتاد ويقع خارج محيطه العادي لمدة لا تتعدى /12 شهراً لغرض رئيسي غير مزاولة نشاط مكسب ناشئ من داخل البلد المقصود.
 - زائر اليوم: كل قادم يقضي في البلد فترة تقل عن /24/ ساعة.
 - غير السائح: وهو القادم الذي يهدف للكسب أو الإقامة ويشمل التر انزيت والدبلوماسيين.